
Protokół Nr XLX/2023 
z XLI sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 29 marca 2023 r. 

XLI sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
llb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 09:05, a zakończono o godz. 10:07 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Kawałko Jan Henryk 
3. Pan Komisarczuk Dariusz Wiesław 
4. Pan Krawczyk Ryszard 
5. Pan Kuryło Jacek Marian 
6. Pan Lewusz Mirosław Paweł 

7. Pani Polakowska Urszula Mariola 
8. Pani Skiba Bożena Ela 
9. Pani Słota Katarzyna 
10. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
11. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Radni nieobecni: 

1. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
2. Pan Kostrubiec Piotr 
3. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
4. Pan Teterycz Jan Krzysztof 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy Adamów 
2. Pan Adam Walczak - Z-ca Wójta Gminy Adamów 
3. Pani Ewelina Droździel - Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów 
4. Pan Marek Barcicki - Radca Prawny 
5. Pan Adam Flaga - w zastępstwie Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Suchowoli 
6. Pani Alicja Zawiślak - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Adamowie 
7. Pani Magdalena Drożdż - Kierownik Centrum Integracji Społecznej 

w Jacni 
8. Pani Aneta Moryń - p. o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Adamowie 
9. Pan Piotr Nogas - Inspektor ds. gospodarki komunalnej i ochrony 

środowiska 
10. Anna Romaszko - Inspektor ds. oświaty, zdrowia i sportu 

Lista obecności osób zaproszonych. 
(Zał. Prot. Nr 2) 
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Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. ; , - , 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów 
za 2022 rok. 
- dyskusja 

9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społeczne w Adamowie za 2022 r. 
z uwzględnieniem realizacji programów: 
• Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 - 2024, 
• Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2021 - 2025. 
- dyskusja 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Uchwale Nr XIII/119/16 Rady Gminy Adamów z dnia 
7 czerwca 2016 r. w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej 
im. Tadeusza Kościuszki w Suchowoli. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Adamów w 2023 r. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Adamów". 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

14. Rozpatrzenie pism 

15. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 
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16. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad.l. Otwarcia XLI sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba — Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 11, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów- poinformowała, iż projekt porządku obrad radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem. Zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce 
zabrać głos? 
Głos w sprawie zmiany porządku obrad zabrał Pan Dariusz Szykuła — Wójt Gminy 
Adamów, który zaproponował dodać do porządku obrad XLI sesji jeszcze jedną uchwałę 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. Wyjaśnił, jednocześnie, 
że treść uchwały reguluje stan prawny pod świetlicą OSP w Suchowoli Kolonia. 

Przewodnicząca Bożena Skiba poinformowała, że jeżeli Rada Gminy Adamów wyrazi 
zgodę, to projekt uchwały zostanie rozpatrzony w punkcie 13 obrad. 

Innych wniosków w sprawie zmiany porządku obrad nie złożono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia nowego 
porządku obrad XLI sesji Rady Gminy Adamów. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem nowego porządku obrad głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Tyrka-Stećko Beata. 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 3) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że nowy porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XL sesji VIII kadencji z dnia 24 lutego 
2023 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 
protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Tyrka-Stećko Beata. 
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Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XL sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 24 lutego 2023 roku został przyjęty. 

Ad 4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - dożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 5) 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - dożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła poinformowała radnych, że stosowne 
materiały zostały im przekazane wraz z zawiadomieniami o obradach XLI sesji Rady Gminy 
Adamów. Skarbnik stwierdziła, że oprócz przekazanych radnym zmian w materiałach 
do sesji, Gmina otrzymała jeszcze dwie dotacje z Urzędu Wojewódzkiego. Pierwsza 
z nich dotyczy szkół i jest to dotacja na oddziały przedszkolne. Druga z nich przeznaczona 
jest na świadczenie usług opiekuńczych w rodzinnych domach pomocy społecznej 
i ma bezpośredni związek z podpisanym porozumieniem, jakie Gmina ma zawarte 
z rodzinnym domem pomocy w Józefowie. 

Rada przychyliła się do wniosku Skarbnika Gminy Adamów 

.Skarbnik Gminy Adamów przedstawiła zasadność wprowadzonych zmian, które ujęte 
zostały w projekcie niniejszej uchwały. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot Nr 7) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 8) 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 

Skarbnik poinformowała radnych, że wszelkie zmiany omówiono już przy Wieloletniej 
Prognozie Finansowej. Skarbnik zaznaczyła także, że w powyższej uchwale ujęte zostaną 
wszystkie proponowane zmiany, na które radni wyrazili zgodę. 
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W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów—Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot Nr 9) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 10) 

Ad.8. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów 
za 2022 rok. 

(Zał. Prot. Nr 11) 

Radni uznali, że sprawozdanie dotyczące działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji 
Rady Gminy Adamów wzorem roku poprzedniego został przedstawiony Radzie Gminy 
bez odczytywania poprzez przekazanie jej treści w materiałach przesłanych wraz 
z zaproszeniami na dzisiejsze obrady. Sprawozdanie zostanie ponadto umieszczone 
do publicznego wglądu na stronie BIP Urzędu Gminy Adamów. 

Ad.9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społeczne w Adamowie za 2022 r. 
z uwzględnieniem realizacji programów: 
• Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 - 2024, 
• Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2021 - 2025. 

(Zał. Prot. Nr 12) 

Pani Aneta Moryń — p. o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Adamowie poinformowała zebranych, że powyższe sprawozdanie dotyczy wszystkich 
zadań realizowanych w 2022 roku przez Ośrodek Pomocy. Pani Moryń zaznaczyła również 
że sprawozdanie stanowi załącznik do przekazanych radnym materiałów. Kierownik 
poinformowała, że nowymi zadaniami, które realizowano w 2022 roku była: wypłata 
dodatku węglowego, wypłata dodatku zgodnie z ustawą o szczególnych rozwiązaniach 
w zakresie niektórych źródeł ciepła oraz świadczenia wypłacone uchodźcom na podstawie 
ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa. 
Pani Aneta Moryń podkreśliła również, że Ośrodek realizuje projekt Strefa +50 poprzez 
utworzony Klubu Seniora.w Jacni. 

Rada Gminy Adamów nie wniosła uwag do przedstawionego sprawozdania. 
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Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Uchwale Nr XIII/119/16 Rady Gminy Adamów z dnia 
7 czerwca 2016 r. w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej 
im. Tadeusza Kościuszki w Suchowoli. 

Pani Anna Romaszko — Inspektor ds. oświaty, zdrowia i sportu poinformowała, 
że po przeprowadzonej w punkcie przedszkolnym w Suchowoli, przez wizytatora 
Kuratorium Oświaty w Lublinie, otrzymaliśmy zalecenie, aby uchwałę w sprawie 
utworzenia punktu przedszkolnego przy Szkole Podstawowej uzupełnić o zapis, dotyczący 
przerwy w pracy punktu przedszkolnego. 

Pani Romaszko zaznaczyła, że ta a przedmiotowa zmiana właśnie tego dotyczy. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Pani Anna Romaszko — Inspektor ds. oświaty, 
zdrowia i sportu odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot Nr 13) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 14) 

Ad.ll. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Adamów w 2023 r. 

Pan Piotr Nogas — Inspektor ds. gospodarki komunalnej i ochrony środowiska zaznaczył, 
że Uchwalę wraz z załącznikiem radni otrzymali w materiałach do XLI sesji Rady Gminy 
Adamów. W dalszej części wypowiedzi Pan Nogas zaznaczył, że w tym programie przede 
wszystkim wskazujemy podmioty, które działają w naszym imieniu, jeżeli chodził 
o bezdomne zwierzęta. Powyższe podmioty muszą być zewnętrzne, bo jest to weterynarz, 
schronisko, ktoś, kto może odławiać te zwierzęta itp. Z uwagi na powyższe 
Pan Nogas poinformował radnych, że na ten cel przeznaczyliśmy 25000 zł i rozdzieliliśmy 
te środki na poszczególne wydatki. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Pan Piotr Nogas — Inspektor ds. gospodarki 
komunalnej i ochrony środowiska odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot Nr 15) 
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Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 16) 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Adamów". 

Wójt Gminy Adamów poinformował, że w sprawie zmiany zagospodarowania 
przestrzennego wpłynęło około 1100 wniosków. W dalszej części wypowiedzi Wójt 
zaznaczył, że zakładaliśmy dokonać zmiany w planie, tam, gdzie było to możliwe Z racji 
tego, że od 1 stycznia następnego roku wchodzi w życie nowa ustawa, która zakłada, 
że studia przestaną obowiązywać, na rzecz planów ogólnych rozwoju gminy, istnieje ryzyko, 
że w nie zdążymy z tak dużą zmianą, w tak krótkim czasie i poniesiemy zbędne koszty, 
dlatego urbaniści, którzy brali udział przy konsultacjach tejże uchwały, zarekomendowali, 
aby zmienić plany tylko tam, gdzie w studium mamy ujęte działki. Po wejściu w życie 
ustawy będziemy przygotowywać plan ogólny, przez co rozpoczniemy proces zmian działek 
objętych złożonymi wnioskami. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zapytała, czy właściciele 
nieruchomości zostali poinformowani, że ich działki wejdą do przekształcenia. 

Wójt odpowiedział, że nie ma on ustawowego obowiązku informowania właścicieli działek, 
dlatego tłumaczy cały ten skomplikowany proces podczas dzisiejszej sesji. Powyższe 
informacje mogą być pozyskane w Urzędzie Gminy, a sama uchwała z obszarami objętymi 
zmianą zostanie opublikowana na stronie BIP Urzędu Gminy. 

Pan Adam Walczak—Z-ca Wójta Gminy Adamów odczytał projekt uchwały. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Przewodnicząca Rady Gminy Adamów 
— Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot Nr 17) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 18) 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Wójt Gminy Adamów poinformował, że w związku z tym, iż Ochotnicza Straż Pożarna 
w Suchowoli Kolonia podjęła decyzję o uregulowaniu stanu prawnego działki 
pod wybudowaną świetlicą, wiejską i chcą przekazać tę nieruchomość w gminie, został 
przygotowany projekt powyższej uchwały. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Wójt Gminy Adamów odczytał projekt 
uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot Nr 19) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 20) 

Ad. 14/15 Rozpatrzenie pism/Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Wójt Gminy Adamów omówił działania podjęte w celu uzyskania od Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska zgody na odtworzenie środowiska wodnego w miejscowości 
Suchowola oraz związane z tymi czynnościami koszty. 

Rada Gminy pozytywnie oceniła działania Wójta w tyn zakresie. 

• Przewodnicząca Rady Gminy Adamów poinformowała o upływającym terminie składania 
oświadczeń majątkowych, jednocześnie prosząc o rzetelne i staranne ich wypełnianie. 

• Radni Jan Kawałko i Dariusz Komisarczuk wnioskowali o dostosowanie czasu pracy 
oświetlenia ulicznego do okresu wiosenno-letniego. 

• Radna Urszula Polakowska odczytała zaproszenie Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Suchowoli na obchody 100-lecia jej założenia wraz z porządkiem organizacyjnym 
jubileuszu. 

Pani Magdalena Drożdż Kierownik Centrum Integracji Społecznej w Jacni podziękowała 
za zaproszenie na obrady sesji Rady Gminy Adamów. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów złożyła życzenia z okazji nadchodzących Świąt 
Wielkanocnych. 

Ad. 16 Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena 
Skiba zamknęła XLI sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 
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